
На вниманието на: доц. д-р Тодор Чобанов – заместник-кмет на Столична община 

СТАНОВИЩЕ 

На АСОЦИАЦИЯ РОДИТЕЛИ 

Относно: Изменение и допълнение на Наредбата за прием на деца в общинските детски 
градини и в подготвителните групи в общинските училища на територията на 
Столична община, приета от Столичен общински съвет с Решение № 82 по Протокол 
№ 48 от 22.02.2018 г., изм. и доп. (отстраняване на техническа грешка) – Решение № 
270 по Протокол № 52 от 26.04.2018 г., изм. и доп. – Решение № 510 по Протокол № 58 
от 26.07.2018 г., изм. (отстраняване на техническа грешка) – Решение 641 по 
Протокол 59 от 13.09.2018 г., изм. и доп. – Решение № 69 по Протокол 70 от 14.02.2019 
г., в сила от 18.03.2019 г. 

Уважаеми д-р Чобанов, 

Предвид динамиката на живота в София и налаганите от нея промени в адресната 
регистрация на семействата с деца на територията на Столична община, Асоциация 
Родители поддържа водещата роля на критерия „Постоянен/настоящ адрес на 
територията на територията на Столична община“, а не „Постоянен/настоящ адрес на 
територията на административния район, на който се намира детското заведение“. 
Неприемливо е смяната на адреса да лишава семейството от шанс детето да бъде прието 
в детско заведение и по този начин на практика да закрепостява младите семейства. 

Време е да се преосмисли предимството за деца, посещавали самостоятелна детска ясла. 
Въпреки че това предимство има своята логика, на практика прилагането му води до 
претоварване на системата от кандидати, които нямат истинска нужда от детска ясла, но 
се застраховат с точка за приемане в детска градина и по този начин лишават от места 
други деца, чиито семейства са в истинска нужда. 

За пореден път напомняме, че както и да се променят критериите за класиране, те винаги 
ще са несправедливи спрямо една или друга група деца и семейства, докато не се реши 
въпросът с недостига на места. Затова апелираме за далновидна общинска политика и 
прекратяване на застрояването на кварталите без изграждане на нужната социална 
инфраструктура. Стъпка за решаване на проблема би била и общинска политика за 
подкрепа и насърчаване на алтернативни на общинските детски заведения форми на 
грижа и образование в ранна детска възраст. 

С уважение 

Яна Алексиева 
Изпълнителен директор 
Асоциация Родители 


